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ZAPISNIK 

sa 47. sjednice Odbora za evropske integracije Skupštine Crne Gore, 

održane 15. aprila 2016. godine 

 

 

Sjednica je počela u 13,10 časova. 

Sjednici je predsjedavala Marija Maja Ćatović, zamjenica predsjednika Odbora. 

Sjednici su prisustvovali članovi Odbora: Predrag Sekulić, Nada Drobnjak, Šefkija Murić, 
Obrad Mišo Stanišić, Vuk Roćen i Azra Jasavić. 

Sjednici nijesu prisustvovali predsjednik Odbora Slaven Radunović i članovi Odbora: Genci 
Nimanbegu, Danko Šarančić, Damir Šehović, Predrag Bulatović i Koča Pavlović.  

Sjednici su prisustvovali predstavnici Ministarstva vanjskih poslova i evropskih integracija 
(MVPEI): ambasador Aleksandar Andrija Pejović, glavni pregovarač za vođenje pregovora sa 
EU, Tamara Srzentić, direktorica Direkcije za pristupanje EU, Nevenka Vulićević, direktorica 
Direkcije za usklađivanje sa pravnom tekovinom EU i Nina Lakić, saradnica u Ministarstvu. 

Sjednici su prisustvovale sekretarka Odbora Marija Maraš i saradnice u Odboru Sanja 
Bulatović i Marija Milošević. 

Sjednica je bila otvorena za javnost i ispraćena od strane predstavnika medija. 

 

* * * * * *  

  

Zamjenica predsjednika Odbora Marija Maja Ćatović konstatovala je da postoji kvorum za rad, 
pa je utvrđen sljedeći 

 

D N E V N I    R E D : 

 

- Zapisnik sa 45. sjednice Odbora - 

- Zabilješka sa 46. sjednice Odbora - 

 

1. Četvrti polugodišnji izvještaj o ukupnim aktivnostima u okviru procesa 
integracije Crne Gore u Evropsku uniju, za period jul – decembar 2015. godine; 

2. Osmi kvartalni izvještaj o ukupnim aktivnostima u okviru procesa integracije 
Crne Gore u Evropsku uniju, za period oktobar – decembar 2015. godine; 

3. Četvrti kvartalni izvještaj o realizaciji obaveza iz Programa pristupanja Crne 
Gore Evropskoj uniji za period 2015 – 2018. godine; 

4. Program pristupanja Crne Gore Evropskoj uniji za period 2016 – 2018. godine; 

5. Izvještaj o realizaciji Akcionog plana za 2015. godinu za sprovođenje Strategije 
informisanja javnosti o pristupanju Crne Gore Evropskoj uniji 2014 – 2018; 

6. Akcioni plan za 2016. godinu za sprovođenje Strategije informisanja javnosti 
o pristupanju Crne Gore Evropskoj uniji 2014 – 2018; 

7. Razno. 
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* * * * * * 

 

Zamjenica predsjednika Odbora Marija Maja Ćatović pozvala je poslanike da se prije prve 
tačke dnevnog reda izjasne o zapisniku sa 45. sjednice i zabilješci sa 46. sjednice Odbora. 
Oba dokumenta su usvojena jednoglasno, bez primjedbi. 

 

TAČKA 1 

Četvrti polugodišnji izvještaj o ukupnim aktivnostima u okviru procesa integracije Crne 
Gore u Evropsku uniju, za period jul – decembar 2015. godine 

U uvodnom izlaganju, zamjenica predsjednika Odbora Marija Maja Ćatović podsjetila je da 
Ministarstvo vanjskih poslova i evropskih integracija redovno kroz polugodišnje izvještaje 
informiše Skupštinu o aktivnostima u okviru procesa pristupanja EU, te da će se o ovom 
dokumentu raspravljati i na plenarnoj sjednici, nakon čega je dala riječ ambasadoru Pejoviću. 

Ambasador Pejović je kazao da je u izvještajnom periodu (jul – decembar 2015. godine) 
održano više sastanaka u okviru Procesa stabilizacije i pridruživanja: sastanci Pododbora za 
inovacije, ljudske resurse, informatičko društvo i socijalnu politiku, Pododbora za ekonomska 
i finansijska pitanja i statistiku, Pododbora za poljoprivredu i ribarstvo, Zajedničkog 
konsultativnog odbora između Crne Gore i Komiteta regiona EU, Parlamentarnog odbora EU 
i Crne Gore za stabilizaciju i pridruživanje, te Odbora za stabilizaciju i pridruživanje. Takođe, 
po prvi put je održan sastanak u okviru Zajedničkog odbora između Crne Gore i Republike 
Srbije, imajući u vidu da po SSP-u svaka država regiona koja je u Procesu stabilizacije i 
pridruživanja ima obavezu da sa drugim zemljama uspostavi posebne zajedničke odbore u 
cilju jačanja međusobne saradnje. Pejović je dodao da je u martu 2016. godine održan prvi 
sastanak Zajedničkog odbora između Crne Gore i Albanije, a da će uskoro biti potpisani 
sporazumi sa Bosnom i Hercegovinom i Kosovom.  

Kad su u pitanju pregovori o pristupanju, u izvještajnom periodu su otvorena poglavlja 14 – 
Saobraćajna politika i 15 – Energetika, a postignuti su važni koraci na ispunjavanju početnih 
mjerila za preostala pregovaračka poglavlja: usvojen je Akcioni plan za ispunjavanje zahtjeva 
u oblasti Kohezione politike EU u cilju otvaranja poglavlja 22 – Regionalna politika i 
koordinacija strukturnih instrumenata, usvojeni su svi akti neophodni za otvaranje poglavlja 12 
– Bezbjednost hrane, veterinarska i fitosanitarna politika, Akcioni plan za usklađivanje 
nacionalnog zakonodavstva sa čl. 34 do 36 Ugovora o funkcionisanju EU (2015 – 2018), u cilju 
ispunjavanja mjerila za poglavlje 1 – Slobodno kretanje roba, kao i Akcioni plan za poglavlje 
13 – Ribarstvo, te održan cijeli niz sastanaka po pitanju završnih mjerila. Što se tiče poglavlja 
23 i 24, usvojeni su prvi polugodišnji izvještaji o realizaciji akcionih planova, a u Crnoj Gori je 
boravilo pet ekspertskih misija u oblasti vladavine prava: tri u oblasti antikorupcije (o prevenciji 
korupcije u oblasti od posebnog rizika – lokalna samouprava, o prevenciji korupcije u oblasti 
od posebnog rizika – zdravstvo i o kapacitetima Specijalnog državnog tužilaštva), jedna u 
okviru borbe protiv trgovine ljudima i jedna misija u oblasti ljudskih prava (o pravima djeteta). 

Polugodišnji izvještaj, prema riječima ambasadora Pejovića, sadrži i podatke o sastancima koji 
su u okviru političkog dijaloga održani sa predstavnicima Evropske komisije i država članica 
EU. Takođe, predmet Izvještaja su i teme koje su uvrštene u preporuke sa posljednjeg 
sastanka POSP-a: oktobarski protesti u Podgorici, sprovođenje izbornog zakonodavstva, 
borba protiv korupcije, prava LGBT populacije, rodna ravnopravnost, prava osoba sa 
invaliditetom, status zaštite područja ulcinjske Solane, profesionalizacija državne uprave i 
unapređenje položaja romske populacije. 

Članica Odbora Azra Jasavić istakla je važnost ekspertskih misija u oblasti vladavine prava i 
upitala koliko je dosad oduzeto imovine na osnovu Zakona o oduzimanju imovine stečene 
krivičnim djelom. 
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Zamjenica predsjednika Odbora Ćatović je pozdravila otvaranje poglavlja 14 i 15, te upitala da 
li su u drugim poglavljima ispunjena završna mjerila, odnosno da li je Crna Gora spremna za 
privremeno zatvaranje nekih poglavlja. Konstatovala je da u poglavlju 2 nije bilo napretka u 
posljednjoj godini, pa je upitala za trenutno stanje pregovora u ovom poglavlju. Ćatović je 
dodala da u Izvještaju nijesu navedeni zaključci sa sastanaka održanih u okviru Procesa 
stabilizacije i pridruživanja, pa je zatražila više informacija o tome. 

Ambasador Pejović je odgovorio da je o usvajanju Zakona o oduzimanju imovine stečene 
krivičnim djelom bilo riječi na sastanku Pododbora za pravdu, slobodu i bezbjednost održanom 
u martu, te da dosad nije bilo slučajeva oduzimanja imovine, ali je pokrenuto više finansijskih 
istraga. Imajući u vidu da je ova oblast, po njegovim riječima, važna za poboljšanje inicijalnog 
bilansa rezultata, predložio je da o tome više riječi bude na sjednici Odbora na kojoj će se 
razmatrati izvještaji o sprovođenju akcionih planova za poglavlja 23 i 24. Kad su u pitanju 
završna mjerila za zatvaranje poglavlja, najviše napretka je ostvareno u poglavlju 30 – Vanjski 
odnosi, za čije zatvaranje je neophodno donošenje akcionog plana za dalje usklađivanje sa 
pravnom tekovinom EU. Pored toga, očekuje se ispunjavanje završnih mjerila u poglavljima 7 
– Pravo intelektualne svojine i 10 – Informatičko društvo i mediji. 

Kad je u pitanju konstatacija da u poglavlju 2 nije bilo napretka u 2015. godini, Pejović je 
pojasnio da za tu ocjenu postoje dva razloga. Prvo, određene aktivnosti, poput umrežavanja 
Zavoda za zapošljavanje Crne Gore sa mrežom EURES, obavljaju se pred kraj pregovora sa 
EU, a takođe se radi na studiji koja će pokazati koliko će Crnu Goru koštati elektronska 
zdravstvena kartica, imajući u vidu da će veliki broj evropskih turista nakon pristupanja koristiti 
crnogorski zdravstveni sistem. Drugi razlog je politički – Crna Gora je predala pregovaračku 
poziciju za ovo poglavlje, ali se između Ujedinjenog Kraljevstva i EU vode razgovori o zahtjevu 
UK da uvede zabranu zapošljavanja građana iz novih država članica EU na 7 godina. Pejović 
je izrazio nadu da će se ovo poglavlje otvoriti nakon britanskog referenduma o članstvu u EU 
u junu. U pogledu zaključaka sa sastanaka odbora i pododbora u okviru Procesa stabilizacije 
i pridruživanja, ambasador je pojasnio da se zapisnici rade zajedno sa predstavnicima EK, pa 
još uvijek nijesu finalizovani, odnosno potvrđeni sa obje strane. 

Pošto više nije bilo prijavljenih za diskusiju, zamjenica predsjednika Odbora Ćatović je pozvala 

poslanike da glasaju o Četvrtom polugodišnjem izvještaju o ukupnim aktivnostima u okviru 

procesa integracije Crne Gore u EU, za period jul – decembar 2015. godine, za koji Odbor 
dostavlja mišljenje Skupštini. Izvještaj je jednoglasno podržan, a „ZA“ su glasali poslanici: 
Marija Maja Ćatović, Predrag Sekulić, Nada Drobnjak, Šefkija Murić, Obrad Mišo Stanišić, Vuk 
Roćen i Azra Jasavić. 

 

TAČKA 2 

Osmi kvartalni izvještaj o ukupnim aktivnostima u okviru procesa integracije Crne Gore 
u Evropsku uniju, za period oktobar – decembar 2015. godine 

Imajući u vidu da prethodno razmatrani Četvrti polugodišnji izvještaj o ukupnim aktivnostima u 
okviru procesa integracije Crne Gore u EU sadrži i informacije koje sadrži Osmi kvartalni 
izvještaj, ambasador Pejović se fokusirao na djelove Izvještaja koje nije predstavio u svom 
prvom izlaganju. Istakao je da je u okviru političkog dijaloga održan niz sastanaka sa 
predstavnicima EU i država članica, kao što su predsjednik Vlade Slovenije Miro Cerar, 
potpredsjednik Vlade Slovačke Miroslav Lajčak, ministar vanjskih poslova SR Njemačke Frank 
Valter Štajnmajer i dr. Zatim, otvoreni su pregovori u poglavljima 14 i 15, a usvojena je 
pregovaračka pozicija za poglavlje 13, koju je prethodno razmotrio i Odbor za evropske 
integracije. Pored toga, Odbor je razmotrio i druge dokumente iz pristupnog procesa, kao što 
su polugodišnji i kvartalni izvještaji i Prilog Izvještaju EK o napretku Crne Gore za period 1. 
april – 1. septembar 2015. godine. Pejović je dodao da je MVPEI organizovao javne debate 
na temu poglavlja 12 – Bezbjednost hrane, veterinarstvo i fitosanitarni nadzor, 27 – Životna 
sredina, 28 – Zaštita potrošača i zdravlja i 5 – Javne nabavke. U dijelu usklađivanja 
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zakonodavstva, Ministarstvo je dalo pozitivno mišljenje na 69 zakona i podzakonskih akata, te 
na 27 zakona i podzakonskih akata sa sekundarnim izvorima prava. 

Kad je u pitanju sprovođenje projekata u okviru IPA-e, Pejović je kazao da su u posljednjem 
kvartalu 2015. godine sprovođena 54 prekogranična projekta i da se radilo na daljem jačanju 
kapaciteta u okviru III, IV i V komponente. Održan je sastanak u okviru Višekorisničkog 
programa u Briselu, a Crna Gora će biti domaćin velike regionalne konferencije upravo na tu 
temu. U okviru Zapadnobalkanskog investicionog okvira (ZIO), na sastanku u Parizu je 
formalno odobreno 45 miliona eura za infrastrukturne projekte u oblasti energetike i transporta 
koji su odobreni na Bečkom samitu – interkonekcija prenosnih sistema Crne Gore, Srbije i 
Bosne i Hercegovine 400kV dalekovodom i signalizacija i rekonstrukcija mostova na 
željezničkoj pruzi Bar – Vrbnica. Pored toga, ZIO je odobrio dva projekta tehničke podrške – 
unapređenje sigurnosti na željezničkoj liniji Bar – Vrbnica (II faza) i priprema studije izvodljivosti 
za dionice 1 i 2 Jadransko-jonske brze ceste. Kako je kazao Pejović, time je Crna Gora dobila 
52 miliona eura bespovratne podrške, uz 40 miliona eura koje dobija godišnje od Evropske 
unije, što iznosi gotovo 100 miliona eura grantova u 2015. godini. 

Poslanica Jasavić je upitala koliko je u procesu sprovođenja IPA projekata ostvarena saradnja 
sa nevladinim organizacijama i koliko je cijeli postupak transparentan, te na koji način poslanici 
mogu doprinijeti unapređenju transparentnosti i efikasnosti u trošenju sredstava. Zamjenica 
predsjednika Odbora Ćatović je upitala kako je povezan rad Nacionalne investicione komisije 
sa Berlinskim procesom, te u kojoj su fazi projekti koji su predstavljeni na prošlogodišnjem 
Bečkom samitu i šta se može očekivati od Pariškog samita u julu. 

Ambasador Pejović je odgovorio da je Crna Gora prva zemlja koja je uključila nevladine 
organizacije u radne grupe za skrining zakonodavstva, ali i u radne grupe za sektorske i 
planske dokumente za sprovođenje IPA projekata. Međutim, istakao je da su NVO nedovoljno 
zainteresovane za učešće u ovim tijelima, što se vidjelo i u martu kad je objavljen poziv za 
učešće u radu Nadglednog odbora IPA-e, na koji su se prijavile samo dvije NVO koje su 
postale članovi ovog tijela. Kad je u pitanju njihov rad na korišćenju IPA sredstava, podsjetio 
je da su nevladine organizacije uključene u više od 1/3 ukupnog broja projekata prekogranične 
saradnje. Ambasador je dodao da se i NVO, poput opština, suočavaju sa problemom 
obezbjeđivanja sredstava za pretfinansiranje i kofinansiranje projekata, te da je Zajednica 
opština predložila da tijelo koje će im davati kreditnu podršku bude Investiciono-razvojni fond. 
Takođe, za nevladine organizacije u okviru IPA-e postoji poseban program kojim 
centralizovano upravlja Delegacija EU u Crnoj Gori, a razmatra se mogućnost da se od 2016. 
godine uvede decentralizovano upravljanje ovim sredstvima. Kad je u pitanju Berlinski proces, 
Pejović je napomenuo da je u ovom trenutku ključno pronaći ostatak sredstava, iz budžeta ili 
kredita, za finansiranje projekata kao što su revitalizacija željeznice ili unapređenje 
dalekovodne mreže, za koje je EU obezbijedila nepovratna sredstva. Pejović je pohvalio 
formiranje Nacionalne investicione komisije, koja je donijela usaglašenu listu prioritetnih 
projekata, ali je izrazio nezadovoljstvo zbog činjenice da je ove godine podnijeto više predloga 
za izradu studija izvodljivosti nego konkretnih projekata. Dodao je da će samit u Parizu donijeti 
pomak u dva aspekta: potvrđivanje osnivanja Kancelarije za mlade sa sjedištem u Tirani i 
unapređivanje tzv. mekih mjera. Kako je kazao ambasador, dosad se dosta uradilo na 
unapređenju saradnje u oblasti energetike i transporta, ali treba raditi i na mekim mjerama, tj. 
sklopiti bilateralne sporazume o olakšanom prolazu robe i unaprijediti pristup fitosanitarnoj i 
veterinarskoj kontroli, što će znatno olakšati povezivanje zemalja na Zapadnom Balkanu. 
Takođe, Pejović je izrazio nadu da će na samitu u Parizu biti parafiran ugovor o transportnoj 
zajednici. 

Poslanica Jasavić je podsjetila da je upravo Odbor za evropske integracije raspravljao o 
problemima finansiranja IPA projekata na zajedničkoj sjednici sa Odborom za ekonomiju, 
finansije i budžet održanoj prošle godine, te pozdravila ideju da Investiciono-razvojni fond 
kreditno podrži opštine u cilju njihove realizacije. Jasavić je istakla da treba potencirati saradnju 
sa Poljskom, koja je imala najbolje iskustvo u povlačenju sredstava iz IPA-e i sa Hrvatskom, 
koja je imala loša iskustva, kako bi Crna Gora izvukla najbolje lekcije. Takođe, izrazila je 
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žaljenje što nevladine organizacije nijesu pokazale veću zainteresovanost za kandidovanje 
svojih predstavnika u Nadgledni odbor i druga tijela IPA-e, te kazala da one treba da imaju 
mnogo veći stepen svijesti o važnosti svog učešća u ovim procesima, te da više rade na 
kandidovanju projekata. 

Ambasador Pejović je odgovorio da postoje i druge ideje rješavanja pitanja pretfinansiranja i 
kofinansiranja projekata, ne samo u okviru Investiciono-razvojnog fonda – npr. Opština Herceg 
Novi svake godine unaprijed izdvoji 100 hiljada eura iz budžeta za IPA projekte koji su planirani 
za tu godinu. Kad je u pitanju saradnja sa Poljskom, ona je već uspostavljena, pa je nedavno 
održan sastanak na temu Kohezione politike i upravljanja strukturnim fondovima. On je dodao 
da Crna Gora prvenstveno treba da uči od novih država članica koje su imale iskustvo u 
upravljanju IPA fondovima, dok se kroz saradnju sa starijim članicama može pripremiti za 
strukturne fondove. Kad je u pitanju napredak u poglavlju 22, Vlada je pripremila strategiju koja 
je preduslov za otvaranje ovog poglavlja, koje se očekuje do kraja 2016. godine. Nakon toga 
se očekuje definisanje završnih mjerila, koja će pokazati šta Crna Gora treba da uradi da bi se 
pripremila za strukturne fondove. Pejović je istakao da je dosad definisan jedan operativni 
program i jedno operativno tijelo, po uzoru na Letoniju. 

Nakon što je rasprava završena, zamjenica predsjednika Odbora Ćatović je pozvala poslanike 
da glasaju o Osmom kvartalnom izvještaju o ukupnim aktivnostima u okviru procesa integracije 
Crne Gore u EU, za koji Odbor dostavlja mišljenje Ministarstvu vanjskih poslova i evropskih 
integracija. Izvještaj su jednoglasno podržali sljedeći poslanici: Marija Maja Ćatović, Predrag 
Sekulić, Nada Drobnjak, Šefkija Murić, Obrad Mišo Stanišić, Vuk Roćen i Azra Jasavić. 

 

TAČKA 3 

Četvrti kvartalni izvještaj o realizaciji obaveza iz Programa pristupanja Crne Gore 
Evropskoj uniji za period 2015 – 2018. godine 

Ambasador Pejović je predstavio rezultate rada na realizaciji Programa pristupanja Crne Gore 
EU na dva načina, za IV kvartal i za ukupnu 2015. godinu. U IV kvartalu prošle godine, od 
ukupno planiranih 118 obaveza, realizovano je 76, tj. 64%. Od ukupno 23 strategijska 
dokumenta, ispunjeno je 14, što čini 61%, a od 95 zakona i podzakonskih akata realizovano 
je 62, tj. 65%. Najviše propisa su planirali Ministarstvo ekonomije (20, od čega je 35% 
realizovano), Ministarstvo poljoprivrede i ruralnog razvoja (16, od čega je 75% realizovano) i 
Ministarstvo zdravlja (14, od čega je 78,5% realizovano). Kad su u pitanju rezultati za cijelu 
godinu, od ukupno 421 planirane obaveze, realizovano je 369, tj. 88%. Od planirana 74 
strategijska dokumenta, realizovano je 65 ili 88%, a od planiranih 347 zakona i podzakonskih 
akata, realizovano je 304 ili 88%. Pejović je napomenuo da je prošlu godinu obilježila značajna 
zakonodavna aktivnost, pa je Vlada utvrdila i dostavila Skupštini 57 od 77 planiranih zakona, 
a tu se samo ubrajaju tzv. „evropski“ zakoni. U pogledu jačanja administrativnih kapaciteta, 
ambasador je kazao da je od 497 predviđenih službenika zapošljeno samo 173, tj. 35%. Kao 
razlog za ovako nisku realizaciju, on je naveo suviše ambiciozno planiranje i nepotrebno 
kreiranje novih radnih mjesta u okviru donošenja pravilnika o organizaciji i sistematizaciji, kao 
i slučajeve u kojima je umjesto zapošljavanja izvršena preraspodjela službenika. 

Poslanica Ćatović je izrazila zadovoljstvo zbog stoprocentne realizacije obaveza pojedinih 
institucija i poglavlja, te upitala zašto je u određenim poglavljima i institucijama ostvaren nizak 
stepen realizacije. Kad su u pitanju zakonski akti, to su poglavlje 1 – Sloboda kretanja robe 
(20%) i Ministarstvo ekonomije (35%), a kad su u pitanju strategijska dokumenta, to su 
poglavlje 27 – Životna sredina (25%) i Ministarstvo održivog razvoja i turizma (25%). 

Ambasador Pejović je pojasnio da se u poglavlju 27 kasni sa donošenjem strategije koja je 
osnova za svih 10 podoblasti u okviru tog poglavlja. Kad je u pitanju poglavlje 1, ono je bilo 
veoma ambiciozno planirano, a strategija i akcioni plan su nedavno revidirani. Takođe, sada 
se Evropskoj komisiji na mišljenje dostavlja i svaki urađeni podzakonski akt, a ne samo zakon, 
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a neusvajanje izmjena i dopuna zakona u Skupštini dovodi i do kašnjenja u donošenju 
podzakonskih akata. 

Nakon diskusije se prešlo na sljedeću tačku dnevnog reda. 

 
TAČKA 4 

Program pristupanja Crne Gore Evropskoj uniji za period 2016 – 2018. godine 

Ambasador Pejović je kazao da Program pristupanja Crne Gore EU za period 2016 – 2018. 
godine predviđa donošenje 992 akta, od čega 137 zakona, a za 2016. godinu je predviđeno 
donošenje 63 zakona. Najviše zakona biće u poglavljima 9 – Finansijske usluge, 24 – Pravda, 
sloboda i bezbjednost i 27 – Životna sredina, dok će 2016. godinu obilježiti rad u poglavljima 
19 – Socijalna politika i zapošljavanje, 23 – Pravosuđe i temeljna prava i 28 – Zaštita potrošača 
i zdravlja. Kad su u pitanju podzakonski akti, planirano je donošenje 714 akata za tri godine, a 
najviše u poglavljima 1 – Sloboda kretanja robe, 12 – Bezbjednost hrane, veterinarstvo i 
fitosanitarni nadzor, 14 – Saobraćajna politika i 27 – Životna sredina. Od toga, u 2016. godini 
je planirano usvajanje 239 podzakonskih akata, a najviše u poglavljima 1, 12 i 27. Pejović je 
predstavio i predstojeći rad na usvajanju strategijskih akata, kojih će za tri godine ukupno biti 
usvojeno 141, najviše u poglavljima 19 – Socijalna politika i zapošljavanje, 20 – Preduzetništvo 
i industrijska politika i 28 – Zaštita potrošača i zdravlja. 

Kad su u pitanju administrativni kapaciteti, po Pejovićevim riječima, u planiranju zapošljavanja 
za 2016. godinu su se uzeli u obzir kadrovski planovi i projekcije Ministarstva finansija, pa je 
planirano zapošljavanje 287 službenika, a najviše u tijelima koja se bave sprovođenjem 
obaveza iz poglavlja 23 – Pravosuđe i temeljna prava. Takođe, za poglavlje 11 – Poljoprivreda 
i ruralni razvoj je planirano zapošljavanje određenog broja službenika, koji će raditi u budućoj 
Agenciji za plaćanje.  

Na interesovanje poslanice Jasavić za administrativne kapacitete u poglavlju 23, Pejović je 
kazao da nakon donošenja 51 zakona i brojnih podzakonskih akata, slijedi administrativno 
osnaživanje institucija, u prvom redu Specijalnog državnog tužilaštva, Agencije za 
antikorupciju i sekretarijata Tužilačkog i Sudskog savjeta. Kao jedan od problema naveo je 
činjenicu da se pravilnici o organizaciji i sistematizaciji rade fleksibilnije nego u EU, odnosno 
predviđa se više mjesta nego što je zaista potrebno, pa je neophodno ići ka tome da ti akti 
zaista oslikavaju prave potrebe institucije. Pejović je naglasio da je zapošljavanje u oblasti 
vladavine prava prioritet i za Ministarstvo finansija i za Upravu za kadrove, te da će u narednom 
periodu biti neophodno sprovesti nacionalni konkurs za tužioce i sudije, čime će se ispuniti 
jedno od važnijih mjerila iz ovog poglavlja. 

Članica Odbora Nada Drobnjak pohvalila je rad glavnog pregovarača i njegovog tima, te 
upitala koliko je predloga zakona, od predviđenih 63 za 2016. godinu, Vlada dostavila 
Skupštini. Pejović je odgovorio da još uvijek nije usvojen prvi kvartalni izvještaj o realizaciji 
PPCG-a za ovu godinu, ali da smatra da dosad nije upućeno mnogo predloga zakona. 
Napomenuo je da određeni predlozi zakona, koji su ključni za zatvaranje pojedinih 
pregovaračkih poglavlja, čekaju u skupštinskoj proceduri više od godinu dana.   

 

TAČKA 5 

Izvještaj o realizaciji Akcionog plana za 2015. godinu za sprovođenje Strategije 
informisanja javnosti o pristupanju Crne Gore Evropskoj uniji 2014 – 2018 

Ambasador Pejović je na početku istakao zadovoljstvo zbog skoro stopostotne realizacije 
mjera koje su proistekle iz Komunikacione strategije – dok je realizacija Akcionog plana za 
2014. godinu iznosila 91%, realizacija Akcionog plana za 2015. godinu iznosi čak 95,73%. Od 
117 aktivnosti predviđenih za prošlu godinu, u potpunosti je realizovano njih 112. Od preostalih 
pet, jedna aktivnost je djelimično realizovana (istraživanje o medijskoj pokrivenosti procesa 
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evropskih integracija u Crnoj Gori – NVO Centar za građansko obrazovanje), a četiri su 
odgođene za 2016. godinu (radionica za mlade na temu Vojska i EU – Ministarstvo odbrane, 
predavanje za studente i srednjoškolce – Ministarstvo odbrane, kampanja „Odbacimo kriminal“ 
– Ministarstvo unutrašnjih poslova i konkurs za najbolji novinarski tekst o evropskim 
integracijama – NVO Centar za građansko obrazovanje). Pejović je naglasio da su nevladine 
organizacije aktivno uključene u sprovođenje Komunikacione strategije, a da su pojedina 
kašnjenja bila uslovljena kašnjenjem u odobravanju donatorskih sredstava. Kad je u pitanju 
rad MVPEI, ambasador je kazao da je u 2015. godini sproveden veliki broj raznovrsnih 
aktivnosti, u sklopu projekta „Informisanje javnosti o evropskim integracijama i IPA podršci u 
Crnoj Gori“, koji je Ministarstvo realizovalo u saradnji sa Britanskim savjetom, uz finansijsku 
podršku Delegacije EU u Crnoj Gori i Ambasade Ujedinjenog Kraljevstva. 

 

TAČKA 6 

Akcioni plan za 2016. godinu za sprovođenje Strategije informisanja javnosti o 
pristupanju Crne Gore Evropskoj uniji 2014 – 2018 

Ambasador Pejović je na početku podsjetio da je MVPEI u saradnji sa agencijom De Facto 
realizovalo istraživanje na temu percepcija javnosti o procesu integracije Crne Gore u EU, te 
da rezultati pokazuju da bi 73,6% opredijeljenih građana glasalo na referendumu za ulazak 
Crne Gore u EU, što je gotovo isti rezultat kao 2013. godine i pokazuje stabilnu podršku 
građana evropskom procesu. Kad su u pitanju euroskeptični građani koji bi na referendumu 
glasali protiv, oni kao razloge obično navode strah od gubitka socijalnih beneficija, posla i/ili 
identiteta. Kako je kazao ambasador, prilikom izrade Akcionog plana za sprovođenje 
Komunikacione strategije za 2016. godinu vodilo se računa i o ovim rezultatima, pa je 
predviđeno 20% aktivnosti više nego prošle godine, a ravnopravno su uključeni svi resori u 
Vladi. Fokus u ovoj godini će biti na informativnoj i edukativnoj kampanji, u cilju poboljšanja 
znanja građana, dok recimo pitanja migrantske krize i ekonomske situacije u EU neće biti 
tretirana posebnim aktivnostima, jer građani u vezi sa ovim temama nijesu pokazali 
interesovanje. Pejović je od predviđenih aktivnosti Ministarstva naročito istakao proslavu Dana 
Evrope na Žabljaku i u Pljevljima i štampanje monografije na crnogorskom i engleskom jeziku 
„Deset evropskih koraka Crne Gore – 2006−2016“. Takođe, dodao je da se ovog mjeseca 
završava projekat Ministarstva sa Britanskim savjetom, Delegacijom EU u Crnoj Gori i 
Ambasadom UK, te da će za novi projekat aplicirati za sredstva iz IPA fondova. 

Zamjenica predsjednika Odbora Ćatović se zahvalila ambasadoru Pejoviću i njegovim 
saradnicima na učešću na sjednici, pa se prešlo na tačku Razno. 

 

TAČKA 7 

Razno 

U okviru tačke Razno, zamjenica predsjednika Odbora Ćatović je obavijestila članove da je na 
sastanku COSAP-a u Tirani u oktobru 2015. godine pokrenuta inicijativa da se u okviru 
Berlinskog procesa formira Parlamentarni forum, u okviru kojeg će se parlamenti Zapadnog 
Balkana bliže uključiti u praćenje aktivnosti koje se realizuju u ovom procesu. Cilj ove inicijative 
bi bio jačanje nadzorne uloge parlamenata i unapređenje regionalne saradnje. Na sastanku 
COSAP-a u Sarajevu, održanom u aprilu, predstavljeni su preduzeti koraci i aktivnosti koje se 
očekuju – upućeno je pismo francuskom ministru vanjskih poslova, pa je inicijativa dobila 
načelnu podršku Francuske, Evropskog parlamenta i Evropske komisije. Sada predstoji 
upućivanje još jednog zajedničkog pisma kojim bi se zvanično izrazilo interesovanje za 
formiranje Parlamentarnog foruma, u čijem radu bi učestvovali odbori za evropske integracije. 
Zamjenica predsjednika Odbora Ćatović je kazala da Odbor treba da zauzme stav po ovom 
pitanju, te da uputi dopis Kolegijumu predsjednika Skupštine. 
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Član Odbora Predrag Sekulić je podržao ideju da Odbor za evropske integracije učestvuje u 
radu Parlamentarnog foruma, te da se o ovoj inicijativi obavijesti Kolegijum. 

Poslanica Jasavić je kazala da je na sastanku COSAP-a u Sarajevu pokrenuto pitanje 
pridruživanja Kosova ovoj inicijativi, te da će ovo pitanje biti ponovo postavljeno na sljedećem 
zasijedanju, pa da je neophodno da članovi Odbora utvrde stav po ovom pitanju u svojim 
partijama. 

Član Odbora Obrad Mišo Stanišić je kazao da po ovom pitanju nema potrebe konsultovati 
partije, jer je Crna Gora priznala Kosovo kao nezavisnu državu, pa će podržati i članstvo u 
svim inicijativama i asocijacijama. U suprotnom, Crna Gora bi negirala sopstveni čin priznanja 
Kosova. 

Kao drugu važnu temu, zamjenica predsjednika Odbora Ćatović je pomenula tribine u 
gimnazijama na temu EU, praćene sastancima sa čelnicima opština, koje bi Odbor trebalo da 
realizuje u ovoj godini. Predložila je da se posjeta Pljevljima organizuje 22. aprila, i da u 
delegaciji budu poslanici Nada Drobnjak, Vuk Roćen i Danko Šarančić. Zatim bi se 26. aprila 
organizovala posjeta Kotoru, pa je predloženo da u toj delegaciji budu Marija Maja Ćatović, 
Obrad Mišo Stanišić, Genci Nimanbegu i Azra Jasavić. Zatim, nakon uskršnjih praznika je 
predviđena posjeta Nikšiću, u kojoj bi učestvovali Marija Maja Ćatović, Predrag Sekulić i Danko 
Šarančić. Takođe, poslanica Ćatović je upitala članove da li su saglasni da se na sastanke sa 
predstavnicima opština pozovu i predstavnici lokalnih nevladinih organizacija koje imaju 
iskustva u sprovođenju IPA projekata. Članovi su se saglasili sa svim iznijetim predlozima. 

Na kraju, zamjenica predsjednika Odbora Ćatović je obavijestila članove da će se u četvrtak 
28. aprila organizovati radni ručak sa članovima Odbora za evropske poslove italijanskog 
Senata, koji je dogovoren na njenom nedavnom sastanku sa ambasadorom Italije u Crnoj Gori 
Vinćencom del Monakom. Zamolila je članove za prisustvo radnom ručku, te upitala da li bi 
neko kandidovao neku određenu temu, o kojoj bi razgovarali sa italijanskom delegacijom. 
Članovi Odbora nijesu predložili nijednu konkretnu temu, pa je time rasprava završena. 

 

Sjednica je zaključena u 14,40 časova.   
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